
 

 

 
BEANTWOORDING SCHRIFTELIJKE VRAGEN 
 

Van : Het college 

Aan : De raad 

Datum : dinsdag 5 november 2019 

Betreft : Schriftelijke vragen SP inzake extra rijksgelden Jeugdzorg 

 
 
In een brief van 21 oktober 2019, stelt de fractie van de Socialistische Partij een aantal 
vragen over de extra rijksmiddelen voor de Jeugdzorg. 
Hieronder vindt u de gestelde vragen met de tekst over de aanleiding en de bijbehorende 
antwoorden. 
 
Aanleiding voor de vragensteller 
Het Kabinet trekt de komende jaren geld uit voor de jeugdzorg en de geestelijke 
gezondheidszorg. Gemeenten ontvangen dit jaar 420 miljoen euro. In de jaren 2020 en 2021 
ontvangen gemeenten 300 miljoen euro. De SP wil weten wat de stand van zaken is over de 
besteding van het geld dat het College ontvangt van het Kabinet voor de jeugdzorg. SP-
raadslid Annet Belt heeft daarom de volgende vragen aan het College: 
 
 
Vraag 
Heeft de gemeente extra budget ontvangen van het Kabinet zoals in het voorjaar is 
aangekondigd? Zo ja, hoeveel geld bedraagt dit? Zo nee, wanneer verwacht het College 
deze gelden te ontvangen? 
 
Antwoord 
Ja, we hebben de aanvullende middelen voor Jeugdzorg bij de meicirculaire 2019 via het 
gemeentefonds ontvangen (zie ook de memo meicirculaire die daarover als bijlage 8 bij de 
kaderbrief 2020 aan de raad is verstuurd). Voor Leusden gaat het daarbij om de volgende 
middelen: 
 

  
 
Voor de jaren 2022 en verder is het nog niet zeker of het rijk structureel middelen 
beschikbaar stelt. Voor deze jaren hebben wij, na afstemming met de provincie als 
toezichthouder, een stelpost in de begroting opgenomen van € 415.000. Afhankelijk van de 
monitoring op de ontwikkeling van de zorgkosten die het Rijk uitvoert, zullen structurele 
middelen beschikbaar worden gesteld. Daarover geeft het Rijk op dit moment geen 
uitsluitsel. 
 
 

Meicirculaire 2019 2019 2020 2021 2022 2023

Extra middelen Jeugdzorg 538.000 411.000 415.000 0 0

stelpost uitkomst onderzoek Jeugdzorg 0 0 0 415.000 415.000

Totaal extra middelen jeugdzorg 538.000 411.000 415.000 415.000 415.000
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Vraag 
Kan het College aangeven hoe het extra budget wordt ingezet voor de jeugdzorg? 
 
Antwoord 
Eerder dit jaar (bij het voorjaarsdebat) hebben wij, onder andere vanwege de ontstane 
tekorten op de jeugdzorg, de zorgbudgetten binnen het Sociaal Domein moeten verhogen 
met 1,5 miljoen. Dit nadeel binnen de begroting is met 3 scenario’s (taakstelling Sociaal 
Domein, taakstelling overige taakvelden en verhoging OZB) opgevangen. De extra 
rijksmiddelen Jeugd kunnen worden ”weggestreept” tegen de eerdere ophoging van de 
zorgbudgetten met 1,5 miljoen. Daarnaast hebben wij noodgedwongen deze middelen 
aangewend om andere tegenvallers binnen onze begroting op te kunnen vangen. Hadden 
we dit niet gedaan dan hadden we geen sluitende meerjarenbegroting 2020-2023 kunnen 
presenteren. 
 
 
Vraag 
Kan het College aangeven bij welke organisaties het extra geld is terecht gekomen? 
 
Antwoord 
Nee, de extra middelen die de raad bij het voorjaarsdebat beschikbaar heeft gesteld voor 
Jeugd en WMO  (1,5 miljoen) zijn niet voor specifieke organisaties geoormerkt maar zijn 
nodig om de taakgerichte en pxq financiering rondom de jeugdzorg sluitend te kunnen 
krijgen. De “extra” middelen voor Jeugd zijn voor het gros van de Nederlandse gemeenten 
niet toereikend om de bestaande tekorten op te vangen laat staan om daarmee 
beleidsintensiveringen, vernieuwingsinvesteringen dan wel een ruimhartiger beleid bij 
specifieke organisaties binnen de jeugdzorg door te kunnen voeren.  
Wel is het zo dat eerder op regionaal niveau vanuit het landelijke transformatiefonds voor de 
jaren 2018 t/m 2020 een budget van circa € 600.000 per jaar is toegekend voor het 
doorvoeren van innovaties en vernieuwingen binnen de zorg. Amersfoort beheert deze 
middelen namens de regio. Deze middelen zijn voor een deel al aangewend voor de 7 grote 
zorgleveranciers (de breedspectrumaanbieders) die binnen onze regio opereren. 
 
 
Vraag 
Wordt gemonitord wat de effecten zijn van de besteding van het extra geld binnen de 
gemeente? Zo nee, waarom niet? 
 

Antwoord 
Nee, we monitoren niet specifiek op de extra middelen die we hebben ontvangen (zie ook 
vraag 3). In zijn algemeenheid is het wel zo dat een kwalitatieve verbetering van monitoring 
en het datamanagement rondom  de zorgkosten een van de speerpunten is vanuit het 
vastgestelde beleidskader Sociaal Domein. Er wordt daarbij vanaf 2020 € 100.000 
structureel geïnvesteerd in data- en accountmanagement. Maandelijks wordt het college, 
naast de uitnutting van de zorgbudgetten op de verschillende producten ook geïnformeerd 
over de stand van zaken rondom een aantal relevante indicatoren zoals instroom- 
doorstroom- uitstroom, verwijzers, aantallen en leeftijdsopbouw cliënten, grootste 
zorgleveranciers, etc. Door het volgtijdige inzicht kunnen effecten en trends beter in beeld 
worden gebracht. 


